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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 10:30 – 11:08 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) 
Helene Skantze (M) 
Hans Peters (C) 
Gunilla Grudevall Sten (L) §§ 1-18 
Karin Teljstedt (KD) 
Gunnel Nyman Gräff (S) 
Mikael Carlsson (NL) 
Andreas Andersson (S) 
Monica Brohede Tellström (L) §§ 19-
24 
 
 

ERSÄTTARE 
Filip Wiljander (M) 
Olga Anikina (C) 
Monica Brohede Tellström (L) §§ 1-
18 
Anders Tiger (KD) 
Christina Ståldal (NL) 
Lisa Rasmussen (V) 
 
 
 

Närvarande råd: 
 
 
Övriga 
deltagare:  

Oppositionsråd Sidney Holm (MP) (§§ 1-22) 
Kommunalråd Cathrin Bergenstråhle (M) (§§ 1-22) 
 
§§ 1-24 
Lena Dahlstedt, Sidrah Schaider, Hans-Otto Halvorsen, Brita Molavi 
Rösblad, Mohammad Manouchehr och Astrid Andersson. 
 
§§ 1-22 
Mats Bohman, Frank Langenfeld, Leif Lybeck, Anders Börjesson, 
Jörn Karlsson, Anders Mebius, Annika Rainer, Elisabeth Carle, Anna 
Trygg, Henrik Ahl, Anders Fredriksson, Maria Andersson, Frida 
Foley, Katarina Wåhlin Alm, Luis Caballero och Karin Kollberg. 
 

 

Utses att justera Mikael Carlsson  
Justeringsdatum 
Justeringsdatum 

11 februari 2021 
9 februari 2021, § 23 

Paragrafer 1-24 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Mikael Carlsson 
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§ 1 KFKS 2021/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2021-02-09 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse från Föreningsrådet i Älta; 
Om året 2020 

 

Skrivelse från Rikstolk, Vision avdelning 276; 
Coronaanpassa tolkarnas arbetsvillkor’ 
KFKS 2021/130 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 21-06 Förlängning av överenskommelse 
om undantag från överläggningsskyldigheten vid 
avstängning i syfte att förhindra spridning av 
Covid-19, inkl förhandlingsprotokoll 

 

Cirkulär 21-07 Förlängning av överenskommelse 
om semesterlönegrundande frånvaro vid 
frånvaro med viss ersättning till riskgrupper 
under coronapandemin, inkl 
förhandlingsprotokoll 

 

Cirkulär 21-08 Förlängning av överenskommelse 
om undantag från överläggningsskyldigheten vid 
avstängning enligt BEA och BAL-avtalen samt 
BUI T, i syfte att förhindra spridning av Covid-
19, inkl förhandlingsprotokoll 

 

Cirkulär 21-09 Bestämmelser för arbetstagare i 
arbetslivsintroduktionsanställning BAL 20 

 

Cirkulär 21-10 Bestämmelser för arbetstagare i 
utbildnings- och introduktionsanställning BUI 20 
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Övrigt 
 

NEAB styrelseprotokoll nr 3, från 2020-06-09  
NEAB styrelseprotokoll nr 4, från 2020-09-22  
NEAB styrelseprotokoll nr 5, från 2020-10-06  
NEFAB styrelseprotokoll nr 3, från 2020-06-09  
NEFAB styrelseprotokoll nr 4, från 2020-09-22  
NEFAB styrelseprotokoll nr 5, från 2020-10-06  
NVOA styrelseprotokoll nr 4, från 2020-09-24  
NVOA styrelseprotokoll nr 5, från 2020-11-19  
CNAB styrelseprotokoll nr 1, från 2020-04-06  
CNAB styrelseprotokoll nr 2, från 2020-05-25  
CNAB styrelseprotokoll nr 3, från 2020-09-23  
CNAB styrelseprotokoll nr 4, från 2020-11-24  
NEAB styrelseprotokoll nr 6, från 2020-12-08  
NEFAB styrelseprotokoll nr 6, från 2020-12-08  
NEAB Affärsplan 2021-2025  
NVOA Affärsplan 2021-2023  
CNAB Affärsplan 2021-2023  
Standard & Poors kreditbetyg 20201207  
Södertörns brandförsvarsförbund (SBFF); 
förbundsdirektionens protokoll från 2020-12-18 

 

Käppalaförbundet;  
styrelseprotokoll från 2020-12-15 

 

AB Vårljus; 
underrättelse från likvidator om avslutande 
bolagsstämma den 25 mars 2021 

 

Seniorrådet;  
minnesanteckningar från 2020-11-26 

 

 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2021-02-09 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Tillförordnande av 

exploateringschef för 
exploateringsenheten Nacka Stad, 
jul 2020 
KFKS 2018/626 

Peter Granström,  
enhetschef, 
exploateringsenheten 
Nacka Stad 

2020-12-22 

2.  Tilldelningsbeslut second opinion 
KFKS 2020/1179 

Helena Lindenius, 
enhetschef omsorgsenheten 

2021-01-12 

3.  Anlitande av konsult som 
dataskyddsombud 
KFKS 2021/53 

Anders Fredriksson, 
enhetschef juridik-och 
kanslienheten 

2021-01-12 

4.  Beslutattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, ansvar 11XXX 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, 
stadsdirektör 

2020-12-09 

5.  Upphandling av leverantör för 
webbtillgänglighet 
KFKS 2021/99 

Hans-Otto Halvorsen,  
Stöd-och servicedirektör 

2021-01-26 

6.  Delegationsbeslut gällande 
deltagande i SKR:s webbinarium 
den 2 februari 2021 
KFKS 2021/126 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-01-28 

7.  Delegationsbeslut beslutsattestanter 
2021 för kommunstyrelsens ansvar 
21xxx  
KFKS 2020/1062 

Karin Kollberg, Social- och 
äldredirektör 

2021-01-18 

8.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
kommunikationstjänster 
KFKS 2020/253 

Hans-Otto Halvorsen,  
Stöd-och servicedirektör 

2021-02-04 

 
- - - - -  
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§ 3 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman ger en muntlig redovisning över den aktuella 
situationen inom kommunens olika delar med anledning av pandemin. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2021/95 

Plan för arbete med mål och budgetramar 2022-2024 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan 
för arbetet med mål och budgetramar 2022-2024. 
 

Ärende 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2022-2024. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021, reviderad den 5 februari 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera 
andra kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående 
budgetförutsättningar och därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med 
tjänstepersonerna.  
Åtminstone borde oppositionen få ta del av en likvärdig budgetberedningsprocess som 
majoriteten.” 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2020/1161 

Ägardirektiv för Boo 1:207 AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar anta ägardirektiv enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 27 januari 2021. 

 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade den 1 februari 2021 om att ge Nacka Stadshus AB i 
uppdrag att förvärva bolaget Boo 1:207 AB. Bolaget äger fastigheten Nacka Bo 1:207, som 
är strategiskt belägen intill kommande trafikplats Boo och nära väg 222. Bolaget är nybildat 
och bedriver inte någon verksamhet utan äger endast aktuell fastighet. Tillträdet sker 23 
februari. 
 
Kommunfullmäktige har fastställt bolagsordning, styrelseledamöter och lekmannarevisorer. 
Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 
bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Bolagen behöver ha en tydlig 
ledning och styrning från ägaren. Ett sätt är genom ägardirektiv. Ägardirektivet tydliggör 
bolagets ansvar och övergripande styrning. Till tjänsteskrivelsen bifogas förslag på 
ägardirektiv för bolaget Boo 1:207 AB. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021 
Bilaga 1 Ägardirektiv för Boo 1:207 AB 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2020/918 

Fyra framtidsfonder i Nacka, för utveckling, kompetens, 
trygghet och miljö 
Återrapportering av beslut i KS 2020-12-21 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av hur framtidsfonderna praktiskt ska hanteras i 
enlighet med tjänsteskrivelsen den 4 februari 2021. Denna hantering gäller under 
förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om att inrätta framtidsfonderna. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. I det här ärendet beskrivs förslag 
till den praktiska hanteringen kring framtidsfonderna. Inrättandet av fonderna beslutas 
ytterst av kommunfullmäktige i samband med fastställande av årsbokslut i april 2021. 
 
Framtidsfonderna är medel för utveckling och innovation inom fyra områden och är tänkta 
att stimulera effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och 
möjliggöra utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Stadslednings-
kontoret har på kommunstyrelsens uppdrag utrett hur de fyra framtidsfonderna rent 
praktiskt ska hanteras i organisationen. 
 
En ansökan om medel ur någon av fonderna kan initieras av nämnd eller av en verksamhet 
och direktör är ytterst ansvarig för ansökan. 
 
För att kunna säkerställa att kriterierna för framtidsfonderna är uppfyllda i ansökan skapas 
en fondgrupp med uppdrag att säkerställa detta innan ansökan går vidare i processen.  
 
Om kriterierna är uppfyllda går ansökan vidare till ett fondråd vars uppgift är att ställa 
ansökan mot Nacka kommuns styrmodell, befintliga medel i fonderna och mot liknande 
initiativ som redan är genomförda, pågår eller är planerade.  
 
Om det förekommer många ansökningar samtidigt ur samma fond har rådet också i 
uppdrag att prioritera dessa sinsemellan. Utifrån dessa prioriteringar rekommenderar sedan 
fondrådet kommunstyrelsen att bevilja eller avslå ansökningarna i samband med 
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tertialbokslut. De projekt som har beviljats medel ur fonderna ska löpande avrapporteras 
till kommunstyrelsen avseende effekt och ekonomiskt utfall. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 4 
februari 
 

Yrkanden 
Anderas Andersson (S) yrkade bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att framtidsfonderna praktiskt ska hanteras i enlighet med 
tjänsteskrivelsen den 4 februari 2021. Denna hantering gäller under förutsättning att 
kommunfullmäktige fattar beslut om att inrätta framtidsfonderna.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Anderas Anderssons yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets 
stab. 
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet tycker att det är en bra idé att titta på hur man kan använda överskott från 
2020 till angelägna saker i verksamheterna. Vi återkommer till bokslutsdebatten om hur vi 
närmare hade hanterat överskottet från 2020. Bland annat önskar vi en djupare analys om 
vad som inte blev gjort under 2020 som var planerat. T.ex. förstår vi ju att en del 
verksamheter som inte kunnat genomföras ändå har medfört kostnader som inte så snabbt 
kan undvikas, så som löner och hyror för verksamheter som uteblivit. Vi vet heller inte 
vilket stöd vi kan räkna med från staten under 2021 om pandemin fortsätter länge.  
När det gäller majoritetens förslag till fonder så anser vi att de tre första, framtids- och 
utvecklingsfonden, kompetensfonden och trygghetsfonden är sådant som Vänsterpartiet 
räknar som nödvändiga för verksamheterna och vi menar att vi har finansierat 
verksamheterna så att det ska finnas utrymme för sådant. Vi anser att trygghetsfondens 
exempel också visar på att majoriteten har svårt att se sambandet mellan den sociala 
nedrustning som de indirekta nedskärningar de gör genom att t.ex. aldrig ta höjd för löne-
och prisökningar i sina budgetar. Det är en klen tröst för brottsoffer att kameror kan klara 
upp brotten om det är så att man från början hade kunnat förebygga ett brott. 
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Vänsterpartiet har också en kritik mot beslutet att ha en stadsbyggnadsekonomi i balans. Vi 
ser effekten av att marknaden ska lösa också nyttigheterna så som idrottsytor, fritids- och 
kulturlokaler. Vi anser att det vore intressant att se hur en del av det uppkomna överskottet 
skulle kunna användas för att investera i en stadsbyggnad i Nacka som kan kombinera att 
bygga många bostäder och ha tillräckligt med idrottsytor, fritids- och kulturlokaler.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Förslaget till ansökningsprocess och praktisk hantering av fonderna är upplagt på ett 
tillfredsställande sätt. Vi hoppas att det i framtiden kommer vara möjligt för nämnder och 
verksamheter att använda det fonderade överskottet till viktiga strategiska satsningar för att 
stärka och utveckla välfärden. Vi är nöjda med att det i slutändan är politiska beslut som 
avgör frågan om tilldelning, men det vore faktiskt rimligt att även den praktiska 
hanteringen av fonderna fastställs genom politiskt beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2020/548 

Utvärdering av kommunens hantering av 
coronapandemin 
Återapportering av beslut i KS 2020-08-31 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 
Kommunstyrelsen noterar att stadsledningskontoret tar med de förbättringsförslag som 
framförs i den externa utvärderingen som en del i den kontinuerliga översynen avseende 
styrdokument kopplat till kriser och allvarliga händelser. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ från den 15 juni 2020 av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla 
Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) föreslogs att kommunen genomför en intern 
och en extern utvärdering av kommunens hantering utifrån Corona-pandemin.  I 
politikerinitiativet lyfts behovet av att följa upp och utvärdera kommunens hantering under 
pandemin så att lärdomar kan dras för framtiden och utgöra en viktig del i kommunens 
förbättringsarbete.  
 
Kommunstyrelsen gav stadsledningskontoret i uppdrag den 31 augusti 2020 att genomföra 
en intern och en extern utvärdering av kommunens hantering av Corona-pandemin där 
Ohrlings Pricewaterhouse Coopers AB (Pwc) tilldelades uppdraget avseende den externa 
utvärderingen. Stadsledningskontorets stab har ansvarat för den interna utvärderingen. 
 
Pwc:s sammanfattande bedömning är att Nacka kommun har hanterat krisen väl, men att 
krishanteringsarbetet inför kommande kriser tjänar på att formaliseras och övas med en 
tydligare organisation och med tydligare roller och ansvar. Pwc pekar också på vikten av 
tidig lägesrapportering till politiken och att Nacka bör införa en Tjänsteperson i Beredskap 
(TiB), eller liknande funktion för att säkerställa “en väg in” i kommunen i händelse av kris, 
eller under pågående kris. 
 
Stadsledningskontorets utvärdering visar att det finns många goda exempel på lärdomar 
som uppstått under pandemin och som är viktiga att hålla i framöver. Stark utveckling av 
digitala och agila arbetssätt, nya samverkansformer över verksamhetsgränser, kraftsamling i 
viktiga frågeställningar, ökat uppgiftsfokus och vikten av genomtänkt 
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internkommunikation.  
 
Vidare lyfts fram att nya yrkesgrupper och funktioner har fått ett tydligare erkännande 
under pandemin såsom till exempel vård- och omsorgspersonal, medicinskt ansvariga 
sjuksköterskor och idrottsdriften. 
 
Statistiska centralbyrån (SCB) erbjuder varje höst Sveriges kommuner att delta i en 
medborgarundersökning. I undersökningen 2020 inkluderades ett antal extrafrågor om 
Coronapandemin som standard till alla kommuner. Resultaten visar att majoriteten tycker 
att de åtgärder Nacka kommun vidtagit med anledning av pandemin varit ganska bra eller 
mycket bra. Även det sätt kommunen informerar om samhällsstörningar får höga betyg.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 2 
februari 2021 
Bilaga 1 Extern utvärdering av krisledningsarbetet med anledning av Covid-19, 

Öhrlings Pricewaterhouse Coopers AB 
Bilaga 2 Intern utvärdering av erfarenheter, lärdomar och insikter under corona-

pandemins våren 2020, Stadsledningskontorets stab 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan håller med de slutsatser som utredningarna kommer fram till däremot så vill 
vi poängtera vikten av att en fördjupad studie görs kring hur arbetet på de särskilda 
boenden och hemtjänsten i kommunen fungerat. IVO har belyst att flera brister 
förekommit på särskilda boenden runt om i landet, dock så har man inte tittat på något 
boende i Nacka. Vi vill därför att en fördjupad granskning görs kring hur arbetet fungerat i 
Nacka på särskilda boenden och inom hemtjänsten så att vi kan rusta oss ännu starkare i 
framtiden.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2021/54 

SCB:s Medborgarundersökning 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Resultatet av Statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2020 visar att Nackabornas 
nöjdhet inom undersökningens tre huvudområden; Nöjd-Region-Index, Nöjd-Medborgar-
Index och Nöjd-Inflytande-Index, ligger högre än andra deltagande kommuner i 
undersökningen. Jämfört med undersökningen 2019 har kommunens resultat för alla tre 
huvudområden förbättrats. Nacka kommun är också bland de tio procent bästa 
kommunerna inom alla tre huvudområden. 
 
Under varje huvudområde finns ett antal underliggande frågeområden som också ligger på 
fortsatt höga nivåer. De frågeområden där Nacka har fått högst betygsindex är Vatten och 
avlopp (betygsindex 82), Räddningstjänsten (betygsindex 78) och Rekommendation 
(betygsindex 77, det innebär att 64 procent av Nackaborna kan starkt rekommendera 
vänner och bekanta att flytta till Nacka). 
 
Liksom tidigare år är Nackaborna minst nöjda med möjligheterna till insyn och inflytande 
över kommunala beslut och verksamheter (Nöjd-Inflytande-Index). Nacka kommuns 
resultat blev 47, som dock är högre än resultatet 2019 (betygsindex 44) och även ligger 
högre än övriga kommuner (genomsnittsresultatet är 40). 
 
I undersökningen 2020 inkluderades ett antal extrafrågor om Coronapandemin som 
standard till alla kommuner. 
 
Undersökningen genomfördes mellan den 24 augusti och den 3 november. 1 600 personer i 
åldern 18–84 år har slumpmässigt tillfrågats och totalt 630 personer svarade, vilket 
motsvarar 40 procent. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 13 januari 
2021 
Bilaga  Tabeller och diagram (i Power Point) 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är kul att se de förbättringar som skett från föregående år och att Nackanborna enligt 
undersökningen är nöjdare med hur kommunen fungerar. Däremot så är vi kritiska till den 
dåliga svarsfrekvensen som är en bit under 50%. För att ändå försöka göra detta statistiskt 
säkerställt så viktar man resultatet men då bara utifrån ålder och kön. Vi anser att det även 
borde föras in en viktning utifrån område alternativt att undersökningen delas upp i olika 
kommundelar. Jag tror att det skiljer mer i åsikter mellan en som bor i solsidan och en som 
bor i Orminge än det skiljer mellan en 60 årig man i Ektorp och 50 årig man i Ektorp.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är en relativt lång svarsfrekvens, inte minst när det gäller frågor relaterade till 
pandemin. I en kommun som Nacka, men många välutbildade medborgare borde 
svarsfrekvensens kunna vara högre.  Sämst i  nöjdhet är det som handlar om insyn och 
inflytande över kommunala beslut och verksamheter. Det hade också varit intressant att se 
hur siffrorna ser ut i olika kommundelar och bostadsområden.  
En fråga som är värd att fundera över, ur ett jämställdhetsperspektiv, är skillnaderna på 
svar vad gäller kultur och fritid, där männen är mer nöjda än kvinnorna. Är utbudet av 
kultur och fritid könsneutralt?” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2021/9 

Medarbetarundersöknings resultat 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommuns medarbetarundersökning genomförs för att följa upp kommunstyrelsens 
fokus för personalprocessen Attraktiv arbetsgivare med kompetenta, motiverade, stolta och 
friska medarbetare, öka genomslaget för medarbetarpolicyns förhållningssätt och för att 
följa upp att det proaktiva systematiska arbetsmiljöarbetet har gett effekt. 
 
Målnivåerna uppnås för tre av kommunstyrelsens fyra resultatindikatorer. Hållbart medar-
betarengagemang (HME), som kommunen mäter enligt rekommendationen från Sveriges 
kommuner och regioner (SKR), ligger på oförändrad nivå 80. Jämförelsetalet i SKR:s 
databas Kolada uppgår till 79. Totalindex, som är en sammanvägning av alla frågor i under-
sökningen, viktat mot nyckelfrågorna engagemang och stolthet uppgår till den högsta nivån 
någonsin. Resultaten har gått upp väsentligt för flera frågor i undersökningen och resultatet 
har enbart backat för ett fåtal frågor.  
 
Nacka har ett högre resultat för 28 av de 33 frågor som är jämförbara frågor i Zonderas 
bench som innehåller resultat från medarbetarundersökningar i ett tjugotal kommuner. 
Nacka har ett lägre resultat på enbart en av de 33 jämförbara frågorna i Zonderas bench. 
Nacka har även ett väsentligt starkare resultat på flera av de frågor som resultaten jämförs 
med genom Zonderas bench. Många frågor som följs i medarbetarundersökningen har 
utvecklats mycket positivt över tid såsom de frågor som följer upp genomslaget för Nackas 
styrmodell och medarbetarpolicyn. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 28 januari 2021 
Bilaga 1 Medarbetarundersökningens resultat 2020. 
Bilaga 2 Resultatrapporter 2020 - 2018. 
Bilaga 3 Resultatrapporter 2017 – 2012 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”I undersökningen är timavlönade inte tillfrågade, vilket kan vara ett problem för helheten, 
med tanke på det stora antal som är det. Om en del verksamheter har många timvikarier 
kan det spegla resultatet på ett sätt som gör att det inte stämmer överens med verkligheten.  
HME (Hållbart medarbetarengagemang) har inom nästan alla verksamhetsområden sjunkit 
de senaste åren och även om det inte är drastiska förändringar så går det ändå åt fel håll.  
Frågorna ”Kraven som ställs på mig är möjliga att leva upp till” och ”Den stress som 
förekommer i mitt arbete kan jag hantera” – har ett resultat där strax under eller över 30 % 
inte tycker att de kan det, och ännu värre är det med svaren på frågan ”Jag är nöjd med min 
sömn” – vilket är ett allvarligt symptom på att vardagen inte fungerar.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Resultatet för medarbetarundersökningen för det speciella och svåra året 2020 är över 
förväntan och glädjande i de flesta delar. Personalen har stått pall trots svåra 
omständigheter och har kanske hittat nya sätt att arbeta som också kan gälla I framtiden. 
Något som inte har undersökts eller som syns i sammanställningen är dock den ganska 
stora förlusten av kompetent personal inom vissa sektorer och segment. Här känner 
Nackalistan en oro för kvalitet och risker i verksamheten för framtiden.” 
 
 - - - - - 
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§ 10 KFKS 2020/40 

Förändring PO-pålägg för unga 19-23 år 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att, förutsatt att riksdagen fattar beslut om sänkta 
arbetsgivaravgifter för unga 19-23 år, sänka personalomkostnadspålägget för unga 19-23 år 
som är anställda i Nacka kommun för Välfärd samhällsservice från 38,93 procent till 27,24 
procent, för Välfärd skola från 43,30 procent till 31,61 procent och för övriga från 46,84 
procent till 35,15 procent för 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun fattar beslut om personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) i samband med 
Mål och budget som beslutas av kommunfullmäktige i november året före gällande budget. 
Regeringen har i januari 2021 inkommit med en ändringsbudget där de planerar att sänka 
arbetsgivaravgifterna för unga 19-23 år från 1 januari 2021 till 31 mars 2023. Riksdagen 
förväntas fatta beslut om ändringsbudgeten i februari 2021. Eftersom arbetsgivaravgifterna 
är en del av Nacka kommuns PO-pålägg föranleder en sänkning av dessa även en sänkning 
av kommunens PO-pålägg med motsvarande procentsats. Förutsatt att riksdagen fattar 
beslut om ändringsbudget kommer därför Nacka kommuns PO-pålägg att sänkas med 
11,69 procentenheter för anställda i åldersgruppen 19-23 år. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
  

® 
NACKA 
KOMMUN 



 
23 (46) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 11 KFKS 2020/1093 

Revisionsrapport 4/2020 – Granskning av 
verksamhetsstyrning och målstyrning 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsrapport 4/2020 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 3 februari 2021. 
 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit EY genomföra en granskning 
med syftet att bedöma om äldrenämnden, miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt natur- 
och trafiknämnden arbetar ändamålsenligt med målstyrningen. Av den sammanfattande 
bedömningen framgår att revisorerna bedömer att nämnderna i allt väsentligt arbetar i 
enlighet kommunfullmäktiges reglemente för mål- och resultatstyrning. Det finns flera 
förtjänster i det arbetssätt som tillämpas i kommunen men det finns också utvecklings-
områden, både på kommunövergripande nivå och på nämndnivå. De nämnder som 
granskats har fått rekommendationer från revisorerna avseende riskanalys och översyn av 
riskindikatorer och måltal. De berörda nämnderna kommer själva svara på detta. Vad gäller 
kommunstyrelsen anser revisorerna att man bör överväga om det finns skäl att införa 
gemensamma övergripande riktlinjer kring hur utvärderingen av måluppfyllelse ska ske. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 3 februari 
2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2020-11-25 Granskning av verksamhetsstyrning och 

målstyrning  
Bilaga 2 Revisionsrapport 4 2020 Granskning av verksamhetsstyrning och målstyrning  
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
Mikael Carlsson meddelade att Nackalistan ej deltar i beslutet.  
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2020/1124 

Revisionsrapport 5/2020 – Granskning av arbetsmiljö och 
personalförsörjningen inom socialtjänsten 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över revisionsrapport 5/2020 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 28 januari 2021. 
 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit EY genomföra en granskning 
av arbetsmiljö och personalförsörjning inom socialtjänsten. Granskningen är övergripande 
och fördjupad granskning har skett inom barn- och familjeenheten och äldreenheten. 
Gransk-ningen omfattar den fysiska, sociala och organisatoriska arbetsmiljön. Syftet med 
gransk-ningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen säkerställt att det bedrivs ett 
systematiskt arbetsmiljöarbete inom socialtjänsten. 
 
EY bedömer i den sammanfattande bedömningen av granskningen att kommunen i allt 
väsentligt har strukturer för att säkerställa ett ändamålsenligt arbetsmiljöarbete. EY 
bedömer att det finns en fullgod struktur för uppföljning av arbetsmiljöarbetet. Dock 
framkommer att vissa verksamheter behöver belysa arbetsmiljöfrågorna mer aktivt på 
arbetsplatsträffarna. Revisorerna lämnar tre rekommendationer till kommunstyrelsen 
utifrån granskningen. Samtliga rekommendationer är helt i linje med den ambition som 
stadsledningskontoret har att utveckla och stärka arbetsmiljöarbetet till ett än mer proaktivt 
och systematiskt arbetsmiljöarbete, säkerställa kompetens för arbetsmiljöarbetet, säkerställa 
att arbetsplatsträffarna blir aktiva arbetsmiljöfora på alla arbetsplatser samt att även 
fortsätt-ningsvis följa att de åtgärder som vidtagits inom sociala verksamheten får tillräcklig 
effekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 28 januari 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse - Granskning av arbetsmiljö och personalförsörjningen 

inom socialtjänsten (daterad den 25 november 2020) 
Bilaga 2 Revisionsrapport 5/2020 Granskning av arbetsmiljö och 

personalförsörjningen inom socialtjänsten - (daterad den 25 november 2020) 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
Mikael Carlsson meddelade att Nackalistan ej deltar i beslutet.  
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2020/1219 

Remiss – Näringslivs- och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över näringslivs- och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 8 februari 2021. 

Ärende 
Region Stockholm har skickat ut en remiss angående ett förslag på en ny näringslivs- och 
tillväxtstrategi för Stockholmsregionen och ska ses som en specifik konkretisering av den 
regionala utvecklingsstrategin, RUFS 2050. Nacka kommun har getts möjlighet att lämna 
synpunkter. Förslaget till Näringslivs- och tillväxtstrategi har som mål att fungera som ett 
vägledande strategiskt underlag för prioriteringar i såväl det regionala som det lokala 
näringslivs- och tillväxtarbetet. Det ska också underlätta samarbete, dialog och samsyn 
mellan regionala och lokala aktörer inom akademi, offentlig verksamhet samt privat och 
ideell sektor. 
 
Stadsledningskontoret är positiv till att en strategi för det regionala tillväxtarbetet tas fram. 
I förslaget till yttrande delar Stadsledningskontoret regionens beskrivning av den globala 
tillväxtrelaterade konkurrensen och vilken roll regioner i detta. Stadsledningskontoret delar 
dessutom region Stockholms uppfattning om att regionens globala konkurrenskraft 
behöver stärkas, dock med tillägget att detta inte ska ske ur ett regionalt styrande perspektiv 
utan istället i bred dialog. Stadsledningskontoret delar i många delar regionens beskrivning i 
vikten av att stärka små och medelstora företags konkurrenskraft. Inom detta segment 
ligger en stor del av regionens tillväxtpotential. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 8 februari 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande näringslivs- och tillväxtstrategin för Stockholmsregionen 
Bilaga 2  Remissversion näringslivs- och tillväxtstrategi för Stockholmsregionen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - -  
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§ 14 KFKS 2020/1192 

Remiss – Auktorisationssystem för elektronisk 
identifiering och för digital post (PM I2020/03269) 
Yttrande till Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 27 januari 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun är remissinstans till en utredning som bland annat föreslår att en 
myndighet ska tillhandahålla auktorisationssystem i fråga om tjänster för elektronisk 
identifiering och för digital post. I utredningen föreslås även en ny lag om valfrihet om 
digitala brevlådor. DIGG (Myndigheten för digital förvaltning) föreslås tillhandahålla ett 
auktorisationssystem i fråga om tjänster för elektronisk identifiering och för digital post. 
Enskilda ska få välja vilken leverantör som ska utföra tjänsten för deras räkning. Offentliga 
aktörer ska mot en avgift få använda tjänsterna i auktorisationssystemen i sina digitala 
tjänster. Utredningen föreslår att det enbart ska ställas krav på att statliga myndigheter ska 
använda auktorisationssystemet, vilket medför att det är frivilligt för bland annat 
kommuner. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och juridik- och 
kanslienheten, daterad den 27 januari 2021 
Bilaga 1  Promemoria – Auktorisationssystem för elektronisk identifiering och digital 

post 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
 

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att 
kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar Socialdemokraternas 
förslag till yttrande, enligt bilaga 1 till protokollet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret, 
digitaliseringsenheten och juridik- och kanslienheten.  

® 
NACKA 
KOMMUN 



 
29 (46) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Andreas Anderssons yrkande mot sitt eget yrkande om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och juridik- och kanslienheten, 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och juridik- och kanslienheten. 
 

Reservationer 
Andreas Andersson (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till Socialdemokraternas tilläggsyrkande.” 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2021/108 

Revidering av verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten för Norra Boo, Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om en utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och spill- 
vatten för områdena A Eols Udde Dpl 643, Vikingshillsvägen Dpl 541, 
Bågvägen/Åbrodds-vägen Dpl 628, Sydöstra Kummelnäs Dpl 560 och Rörsundsviken 1 
Dpl 496 i Norra Boo i enlighet med Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelsens med 
tillhörande bilagor 1–11. 
 

Ärende 
Då detaljplanerna för områdena Område A Eols Udde Dpl 643, Vikingshillsvägen Dpl 541, 
Bågvägen/Åbroddsvägen Dpl 628, Sydöstra Kummelnäs Dpl 560 och Rörsundsviken 1 
Dpl 496 samtliga har vunnit laga kraft behöver verksamhetsområdena för vatten och 
spillvatten kompletteras. Kommunen är skyldig enligt lagen om allmänna vattentjänster att 
upprätta verksamhetsområde samt ordna med allmänna vattentjänster inom områden med 
samlad bebyggelse. Nacka vatten och avfall AB har i egenskap av huvudman enligt lagen 
om allmänna vattentjänster berett frågan om verksamhetsområde. Mot bakgrund av ovan 
föreslås det att kommunstyrelsen beslutar om en utvidgning av verksamhetsområdet för 
vatten och spillvatten för Område A Eols Udde Dpl 643, Vikingshillsvägen Dpl 541, 
Bågvägen/Åbroddsvägen Dpl 628, Sydöstra Kummelnäs Dpl 560 och Rörsundsviken 1 
Dpl 496, i enlighet med Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelsens med tillhörande 
bilagor 1–11. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka, daterad den 25 januari 2021 
Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelse med tillhörande bilagor 1-11 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
exploateringsenheten Nacka – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2020/1091 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
bevakning och utryckning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av bevakning och utryckning i enlighet 
med enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 19 januari 2021. 
 

Ärende 
Kommunens befintliga avtal för bevakning och utryckning löper ut 30 april 2021 och 
därför behöver upphandling ske och ett nytt avtal ingås. 
 
Avtalstiden på det nya avtalet föreslås till 4 år inklusive optioner. 
 
SKL Kommentus Inköpscentral har redan ställt krav på leverantörens kapacitet såsom 
ekonomisk stabilitet och teknisk kapacitet. Därför föreslås att kommunen fokuserar på att 
ställa krav på de tjänster som leverantören ska erbjuda, såsom inställelsetider på de olika 
larm kommunen har i sina fastigheter och vad leverantörens vakter ska vidta för åtgärder 
vid exempelvis utryckning på larm. 
 
Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att kommunen använder sin egen 
larmcentral. Att leverantören ska ansvara för larmcentral är inget som kommunen behöver 
kräva att leverantören ska tillhandahålla. Det gör att fler leverantörer kan vara med och 
lämna anbud. 
 
Utvärdering föreslås ske genom att jämföra timpriser för de olika tjänsterna och 
anbudsgivarnas erbjudande om serviceorganisation såsom en erfaren och kompetent key 
account manager och arbetsledare som kan ge kommunen god service och lyhördhet för de 
behov som kommunen har.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten, daterad den 19 
januari 2021 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för fastighetsförvaltning och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2018/1097 

Motion – Genomlysning av Nackas hyresmodell 
Motion den 19 november 2018 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att intentionen bakom förslaget i motionen är uppfyllt 
såtillvida att en ny hyresmodell för internhyra har beslutats. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås en genomlysning av Nackas hyresmodell med svar på frågor om 
hyresmodellen fått pedagogiska och ekonomiska konsekvenser, om den haft konsekvenser i 
form av lägre lärartäthet och större barngrupper, minskad skolhälsovård samt hur den 
höjda skolchecken fördelas i förhållande till hyreshöjningen. Senaste revideringen av 
hyresmodell för att fördela lokalkostnader mellan skola och förskola beslutades 2012 och 
implementerades 2013. Ett särskilt uppdrag gavs 2019 avseende en översyn av modellen 
för internhyror i syfte att anpassa den till det lokalbestånd som finns idag och byggs de 
kommande åren samt för att skapa ytterligare incitament för en effektiv och flexibel 
lokalanvändning. Kommunfullmäktige fastställde en ny hyresmodell för intern förhyrning 
av lokaler och bostäder den 14 september 2020. Intentionen att genomföra en 
genomlysning av tidigare hyresmodell har skett och intentionen bakom förslaget i 
motionen är därmed uppfyllt såtillvida att en ny hyresmodell för internhyra har beslutats. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga Motion från Espen Bjordal m.fl. (S). 
 

Yrkanden 
Anderas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag.  
 

® 
NACKA 
KOMMUN 



 
34 (46) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Anderas Anderssons yrkande mot det utsända förslaget från enheten 
för fastighetsförvaltning, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet förslaget från 
enheten för fastighetsförvaltning. 
 

Reservationer 
Andreas Andersson (S) reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
”Vi har länge drivit frågan om att Nacka behöver en mer rättvis modell för hyressättning 
mellan kommunens skolor. Ett förslag vi tagit upp tidigare är att införa en uppdelad 
skolpeng där exempelvis administrativa kostnader, hyreskostnader och kostnader för 
elevhälsan kan lyftas ur densamma och få på plats en mer renodlat pedagogisk check så att 
alla barn får mer likvärdiga resurser och förutsättningar. 2013-2015 höjde Nackas styrande 
majoritet hyrorna för Nackas förskolor och grundskolor med närmare 25 procent! För 
vissa skolor blev höjningen hög medan några fick en mindre höjning. Samtidigt fick några 
friskolor, som hyr av kommunen, ingen höjning alls. Andelen av olika enheters skolpeng 
som gick till hyreskostnader skilde sig åt markant. 
Då försvarade sig Nackas styr med att det gav incitament för skolor att använda lokaler på 
ett så rationellt sätt som möjligt. Det är ett ytterst tveksamt försvar eftersom skolbyggnader 
ofta är fristående separata byggnader av en viss storlek, de enda sätten att i ett sånt läge 
använda resurser mer effektivt är att fylla på med fler elever eller ställa av lokaler, som då 
riskerar stå tomma och outnyttjade. Att majoriteten, trots att man försvarade sin modell 
fram tills att den nya antogs, inte ville genomföra en genomlysning av modellen är 
anmärkningsvärt. 
Det är mycket märkligt att det tagit över två år från att denna motion lades tills att den 
kommit upp till behandling, så pass lång tid att man under hösten 2020 till och med hann 
anta en ny hyresmodell. Denna fråga borde rimligtvis ha kunnat behandlas tidigare så att en 
ordentlig översyn av den tidigare modellen kunde göras innan en ny antogs. 
Faktum är dock att många av frågetecknen som motionen behandlar faktiskt kvarstår. 
Motionen bygger på att en översyn ska göras av Nackas “nya hyresmodell”, och det finns 
all anledning att även se över hur den modell som antogs hösten 2020 har påverkat Nackas 
skolor. Med anledning av detta stöttar vi alltjämt motionen för att få en ordentlig översyn 
på plats för att stärka likvärdigheten mellan Nackas skolor och möjliggöra att så mycket 
resurser som möjligt frigörs för att stärka den pedagogiska verksamheten.” 
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktiga noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 17 november 2020 
Bilaga – Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 
 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från äldrenämnden.  
 
 

® 
NACKA 
KOMMUN 



 
36 (46) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Karin Teljstedts 
yrkande om bifall till förslaget från äldrenämnden – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Kommunen har gjort ett gott och gediget arbete, också genom att utreda sitt agerande 
under den pågående pandemin. Nackalistan biföll förslaget till beslut i enlighet med 
tjänstehandlingen eftersom där finns det mesta som vi i nuläget behöver veta. På riksnivå 
har det nyligen belysts att den svaga punkten inom äldreomsorgen över lag i riket är dels – 
fortsatt stor del icke-fast-anställd personal, dels – inte tillräckligt med material som 
munskydd på många boenden. Nackalistan ställde frågor på mötet om detta också gällde i 
Nacka och fick till svar av äldrenämndens ordförande att vad material beträffar så gäller det 
inte. Vad gäller personalsituationen så såg jag presenterade siffror i underlaget, att mängden 
personal utan fast anställning var hög. Frågan är då om man kommer att dra lärdom av 
detta och vilja  förbättra läget eller ej, för undvikande av fortsatt smittspridning.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Den övergripande bedömningen är att strategin att skydda de äldre har misslyckats. 
Varenda person som avlider av detta hemska virus är en tragedi för den som mister sin 
livskamrat, förälder eller nära vän. Det är på äldreboenden runt om i landet som våra allra 
mest sköra befinner sig och följaktligen där som fler inte överlever smitta. Efter corona-
kommissionens delrapport står det klar att det, utöver den stora allmänna smittspridningen, 
är strukturella brister som haft störst inverkan på antalet sjuka och avlidna i äldreomsorgen. 
Åtskilliga utredningar har presenterats och kommer att presenteras framåt. Såväl för riket 
som för Nacka specifikt. Den lokala situationen i Nacka presenteras kontinuerligt på 
övergripande nivå i kommunstyrelsen och mer i detalj avseende äldreomsorgen i 
Äldrenämnden. Såväl muntliga presentationer som skriftliga analysrapporter kommer 
Äldrenämnden till del. En extern granskare är som tjänsteskrivelsen nämner IVO 
(Inspektionen för Vård och Omsorg). IVO: slutsatser har ofta blivit mediala och 
rapporteras i generaliserande termer. Ett färskt ex. är att resultatet gällande tillsynen 
avseende förutsättningar för att ge medicinsk vård och behandling till personer med covid-
19. Rubriken på IVO:s egen hemsida är ”Förutsättningar för god vård och behandling på 
SÄBO saknas och leder till brister”. För Nackas del fick vi i förra veckan beskedet att IVO 
valt att avsluta vårt ärende då det inte heller i detta avseende ser skäl att gå vidare med vår 
kommun. Tillsynen som skedde av oss kommuner där man bedömde att det inte fanns risk 
för att patienterna inte får den vård som de har behov av är nu alltså klar men har inte 
publicerats på IVO:s hemsida.” 
 
- - - - -  
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§ 19 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för laddinfrastruktur tillsammans med 
Nacka Energi AB. 
 
Kommunfullmäktige noterar det särskilda beslut avseende laddstolpar på kommunens 
fastigheter, som har givits till kommunstyrelsen i mål och budget 2021-2023. 
 
Detta tillsammans uppfyller intentionerna i motionen och den är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 §190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun – på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
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Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 
190) inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade att motionen ska anses bifallen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunnel Nyman Gräffs yrkande mot Hans Peters yrkande om bifall till 
förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling.  
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Antalet elbilar ökar och därmed också behovet av att kunna ”tanka” el. 
Laddningsmöjligheterna har ökat i Nacka men det räcker inte. Det finns många privata 
initiativ som bidrar till utbyggnaden. I samband med ny bostadsproduktion brukar 
laddstolpar numera ses som en nödvändighet eller i alla fall som en värdehöjande faktor. 
Men det är viktigt att kommunen också planerar för utbyggnad kopplade till kommunen 
fastigheter. Därför lade alliansen in ett uppdrag i budgeten för 2021 om att utreda detta och 
ta fram en plan för utbyggnad.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Centerpartiet instämde Mats Gerdau (M).  
 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi Socialdemokrater i många år föreslagit och krävt en plan och strategi för 
laddinfrastruktur. Efter många års väntan har majoriteten sent omsider äntligen vaknat och 
har någon form av ansats för laddinfrastruktur. Vi tycker att det är glädjande att äntligen 
fått igenom denna fråga.” 
 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2020/1056 

Motion – tillsyn av privata anordnare 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
 
Ärendet utgår.  
 
 
 
- - - - - 
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§ 21 KFKS 2020/468 

Politikerinitiativ – Främja spontanrörelse genom 
asfaltmålningar 
Politikerinitiativ den 25 maj 2020 av Johan Krogh (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att i linje med politikerinitiativet ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att undersöka möjligheten till asfaltmålningar på olika platser runt om i 
kommunen. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet ”Främja spontanrörelse genom asfaltsmålning” lyfts frågan om den 
spontana rörlighetens betydelse i en tid då bristen på rörlighet i vardagen leder till ett 
växande folkhälsoproblem. Det är därför viktigt att kommunen i största möjliga mån 
uppmuntrar till spontanrörelse hos barn i alla åldrar. I andra kommuner runt om i landet 
har man försökt att lösa problematiken med stillasittande barn genom kreativa 
asfaltsmålningar, gärna i nära anslutning till skolor och förskolor, som lockar till 
spontanrörelse. Politikerinitiativet uppmanar till att även pröva idén i Nacka, vilket skulle 
kunna bidra till en ökad rörelse bland unga samtidigt som det kan bidra till en mer levande 
stad. Asfaltsmålningarna skulle enligt initiativet kunna förverkligas på ett liknande sätt som 
muralmålningsfestivalen ”Wall Street Nacka” där kommunen lät professionella konstnärer 
medverka. 
 
Kultur- och fritidsenheten ställer sig positiva till förslaget att ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att undersöka möjligheten till asfaltsmålningar på olika platser runt om i 
kommunen i exempelvis nära anslutning till förskolor och skolor i syfte att öka den 
spontana rörligheten bland barn och unga med hänvisning till tidigare framgångsrika 
liknande projekt som har genomförts i Nacka kommun, bland annat ”Skolgården i fokus” 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 21 
december 2020 
Bilaga Politikerinitiativ den 25 maj 2020 från Johan Krogh (C) 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och kultur-och 
fritidsenheten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Hans Peters yrkande 
om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten – och fann 
att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 22 KFKS 2021/123,  

            KFKS 2021/enl. tabell 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 1 
februari 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 1 
februari 2021, enligt tabell nedan.  
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 1 februari 2021 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 1 februari 2021 
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Stoppa bilbränder innan de 
uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias 
Qvarsell m.fl. (S) 

KFKS 
2021/161 

Brå och KS KSAU  

Motion – Seniorkollo i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Espen Bjordal 
m.fl. (S) 

KFKS 
2021/162 

ÄLN och FRN KSAU 

Motion – Höj vårdkvaliteten och 
tryggheten för äldre 
Motion den 1 februari 2021 av Khashayar 
Farmanbar m.fl. (S) 

KFKS 
2021/163 

ÄLN och KS KSVU 
 
KSAU 

Motion – Anpassa byggandet i 
Björknäs till befintlig karaktär 
Motion den 1 februari 2021 av Christina 
Ståldal m.fl. (NL) 

KFKS 
2021/164 

MSN och KS  KSSU 

Motion – Utveckla demokratin i 
Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael 
Carlsson m.fl. (NL) 

KFKS 
2021/165 

VDN KSAU  

Motion – Asllani-kontraktet för 
idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä 
(SD) 

KFKS 
2021/166 

FRN KSAU 
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Motion – Informera om regelverk 
kring fyrverkerier 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä 
(SD) 

KFKS 
2021/167 

NTN och KS 
 

KSAU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 1 februari 
2021 väcktes sju motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 
motioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 4 februari 2021 
Bilaga 1 Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår (S) 
Bilaga 2 Motion – Seniorkollo i Nacka (S) 
Bilaga 3 Motion – Höj vårdkvaliteten och tryggheten för äldre (S) 
Bilaga 4 Motion – Anpassa byggandet i Björknäs till befintlig karaktär (NL) 
Bilaga 5 Motion – Utveckla demokratin i Nacka (NL) 
Bilaga 6 Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar (SD) 
Bilaga 7 Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier (SD) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 23 KFKS 2020/314 

Tilldelningsbeslut i avrop avseende tjänsten 
licensförsörjningspartner 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att tilldela avtal i avrop avseende tjänsten 
 
Licensförsörjningspartner till Atea Sverige AB, organisationsnummer 5564480282 
Kommunstyrelsens arbetsutskott delegerar till direktören för stöd och service att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 5.4 i 
kommunstyrelsens delegationsordning 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Tilldelad leverantör ska tillhandahålla dels tjänsten grundläggande licensadministration för 
Microsoftlicenser och övriga licenser från ca 15 programvaruleverantörer där bl.a. Adobe, 
Stratsys och Sokigo ingår samt dels tjänsten licensförsörjning i form av stöttning och 
vägledning för Microsoftlicenser som är mer komplexa. 
Nacka kommun har valt att genomföra ett avrop från Kommentus ramavtal 
”Programvaror och programvaror som molntjänst 2016” för att få tillgång till de rabatter 
på Microsofts licenser som ingår i ramavtalet. Avropet har skett genom en förnyad 
konkurrensutsättning där de fem leverantörer som ingår i ramavtalet kunnat lägga anbud. 
Avropsförfarandet har resulterat i att ett (1) anbud inkommit. För att bedöma rimligheten i 
detta anbud har en övergripande marknadsbedömning gjorts inklusive en jämförelse med 
nuvarande licensförsörjningspartner, se vidare bilaga 2 Utredning rimlighet avropsvar. Det 
totala kontraktsvärdet uppgår till knappt 40 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Fullständig tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten, daterad 
den 4 februari 2021, utsänd den 8 februari 2021  
Bilaga 1 Utvärderingsprotokoll, utsänd den 8 februari 2021 
Bilaga 2 Utredning rimlighet avropssvar, utsänd den 8 februari 2021 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten – och fann att verksamhetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 24 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KSAU 2021-02-09 § 14  

Remiss – Auktorisationssystem för elektronisk 
identifiering och för digital post (PM I2020/03269) (Dnr. 
KFKS 2020/1192) 

 
Socialdemokraternas förslag till yttrande:  
 
 
Det kan konstateras att det finns stora behov att standardiserade lösningar för att nå en 
effektiv och ökad digitalisering i det offentliga samhället. 
 
Nacka kommun och Sveriges Kommuner och Regioner har flera gång lyft fram behovet av en 
enhetlig nationell e-legitimation. Bristen på den är ett hinder för att nå vinsterna med 
digitaliseringen. Med många utfärdare av e-legitimation kommer också risk för fragmentering 
av legitimationsmarknaden som riskerar leda till bristande kvalitet i systemet men också 
öppnar upp för sårbarhet. Bedrägeribrott med förfalskade id-handlingar har de senaste åren 
ökat dramatiskt. Det finns därför ett starkt behov av att se över säkerheten kring svenska id-
handlingar, så även de elektroniska. Arbetet med e-legitimation borde i högre grad samordnas 
och följa intentionerna i regeringens utredning om ”Åtgärder för att minska 
bedrägeribrottsligheten – skärpta krav och rutiner för svenska identitetshandlingar” ID-
nummer: Dir. 2017:90. 
 
Nacka kommun avstyrker förslaget om att auktorisationssystem för elektronisk identifiering 
ska fortsätta i nuvarande modell och efterlyser en enhetlig statlig auktorisationsmodell på 
samma sätt som utgivningen av fysiska legitimation föreslås enbart hanteras av staten. 
 
Kommunens nuvarande lösning erbjuder möjlighet för privata utförare samt personer utan 
svenskt personnummer att ansluta sig, till exempel icke-svenska EU-medborgare (enligt 
eIDASförordningen). Dessa funktioner måste det statliga auktorisationssystemet kunna 
tillhandahålla. Det är även av stor vikt att den förvaltningskostnad som DIGG föreslås ta ut för 
tjänsten inte hämmar digitaliseringen eller blir avsevärt mycket högre än kommunens 
befintliga lösning med egen upphandlad leverantör.   
 
När det kommer till applikation och slutanvändarsystem finns det många fördelar med flera 
leverantörer. Med föreslagen modell för digitala brevlådor finns goda möjligheter för 
leverantörer att driva nödvändig utveckling inom området.   
  
Nacka kommun ställer sig bakom förslagen i promemorian angående digitala brevlådor under 
förutsättning att kommuner frivilligt får nyttja egna lösningar även framgent. Vad gäller 
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promemorians förslag om ett auktorisationssystem även för digitala brevlådor så är detta 
positivt. Det är mer effektivt om DIGG blir tillhandahållande myndighet istället för att varje 
kommun ska upphandla anslutning till digitala brevlådor. Med auktorisationssystemet får 
brevlådeoperatörerna ersättning för sina kostnader vilket är rimligt. Det är angeläget, även vad 
gäller detta förslag, att betona att det är av stor vikt att eventuell ersättning hamnar på en 
sådan nivå att kostnadsfördelarna med digitala utskick inte försvinner.   
 
Slutligen kan noteras att det underlättat om utredningen på ett mer enkelt och pedagogiskt 
sätt beskrev nuläge och konsekvenserna med anledning av förslagen. Promemorian har 
beröring på den digitala utvecklingen inom det offentliga samhället och då är det önskvärt att 
remissinstanserna får ett underlag som är genomtänkt ur läsarens perspektiv.    
 
- - - - - 
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